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Z činnosti mysliveckého spolku v posledním čtvrtletí roku 2023. 

V podzimních měsících mají členové mysliveckého spolku Kačice opět napilno. 

Brigádnická práce členů našeho spolku je zaměřena jednak na nezbytnou údržbu a opravy myslivecké 

chaty v Kačici (tento podzim jsme se věnovali údržbě střechy). Avšak prvořadá práce každého myslivce 

je věnována v podzimních měsících zajištění vhodného krmiva pro zvěř na zimní období. Již jsme 

rozvezli obilní zadinu a plevy do všech zásypů pro drobnou zvěř i na některá vnadiště černé zvěře. Obilní 

zadinu nám poskytl pan Fišer z Čelechovic, plevy jsme získali od AGD Kačice. Rovněž bylo zakoupeno 

obilí. Máme také nasbírané kaštany a dostatek objemového krmiva. V listopadu byla založena většina 

krmelců (jesliček) senem a rozmístěna kamenná sůl do slanisek.  

Život každého mysliveckého spolku je spjat i s řešením mnoha zákonných a potažmo administrativních 

povinností a nařízení. Aktuálně se do praxe uvádí nařízení EU spojené se zákazem lovu olověnými broky 

na mokřadech (důvodem je ochrana vodních ploch proti kontaminaci olovem). Na těchto plochách je 

povoleno lovit jen s použitím ocelových broků. Mapa takto určeného prostor, kterou vydalo MŽPr, 

zařadila celé povodí Kačáku do tohoto zákazu. V souvislosti s tímto opatřením musí někteří lovci 

zakoupit nové brokovnice, neboť ty stávající nejsou konstruovány na použití nábojů s ocelovými broky.  

Několik informací k černé zvěři. V letošním roce jsou v převážně polní honitbě Kačice zvýšené počty 

černé zvěře. Je to způsobeno hlavně mírným průběhem zimy, neúrodou lesních plodin (žaludy, bukvice), 

ale také tím, že polnosti byly osety převážně řepkou a v okolních honitbách velkými plochami kukuřice. 

Přesto, že úlovky divočáků v naší honitbě každoročně narůstají a v letošním, neukončeném 

mysliveckém roce jsou dokonce rekordní, je v našem okolí černé zvěře dostatek. Výkupní organizace 

snižují ceny zvěřiny a dokonce informují dodavatele, že výkup od roku 2024 zastaví pro nedostatek 

odbytu. Vzhledem ke škodám, které černá zvěř na polnostech provádí, nesmíme v lovu polevit. Lov 

divočáků je velice náročný. Tato zvěř se v našich podmínkách dá lovit prakticky jen v noci, kdy divočáci 

přechází z okolních lesů, které nejsou součástí naší honitby. Lovíme pomocí kulovnic s nočním viděním. 

Vyhledávání provádíme pomocí termovizních zařízení, kdy můžeme přesně rozeznat druh a většinou 

i pohlaví zvěře. Z hlediska bezpečnosti lovu nás tato zařízení upozorní i na případný pohyb lidí.  

Myslivecká kynologie patří neoddělitelně k mysliveckému životu. Je to velice nákladná a časově 

náročná práce. Toto nemalé úsilí se vyplatí, neboť myslivecky vychovaný pes je neocenitelným 

pomocníkem při lovu, ale hlavně i dobrým kamarádem. Letos se podařil velký úspěch – fenka 

drsnosrstého jezevčíka manželů Brodských získala několik ocenění na výstavách a zkoušky z norování 

složila na umělé noře Kožova hora se slušným hodnocením. Na tomto místě je třeba ocenit jejich 

odbornou a obětavou práci.  

Spolkový život stmeluje kolektiv lidí se stejnými 

zájmy, ale i z toho plynoucími povinnostmi, ty pak 

řešíme na čtvrtletních členských schůzích. Naše, 

již tradiční kulturní akce proběhne začátkem 

prosince, a to společně s rodinnými příslušníky. 

Posezení zajišťuje osvědčená „družina“ rodiny 

Brodských na chatě v Srbech. Krom tradičního 

zvěřinového pohoštění a sladkostí připravených 

manželkami myslivců, je připravena bohatá 

tombola. Ústředním bodem setkání bude 

pasování našeho člena na lovce spárkaté zvěře.  
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I v letošním roce se nám podařilo sestavit a zajistit vydání našeho vlastního spolkového foto kalendáře 

na rok 2024.  

Péče o zvěř v naší honitbě, která je svým umístěním velmi ovlivněna životem v blízkosti velkého města, 

procházející dálnicí a intenzivní zemědělskou činností, není jednoduchá. Proto je nezbytné být 

v neustálém konstruktivním kontaktu se zemědělci a obcemi. Například jednání s AGD Kačice – 

stanovení lokalit biopásů v naší honitbě a zajištění části krmiva pro zvěř (plevy a zadina). Předmětem 

jednání byla i diskuze různých variant záchrany srnčat při senosečích.  

V poslední době probíhá na odborné a politické půdě diskuze o novele zákona o myslivosti. 

Projednávaná, a dnes již MZe předložená novela zákona, pokud bude schválena, zásadním způsobem 

pozmění dosavadní způsob mysliveckého hospodaření v honitbách. Dá se předpokládat, že navrhované 

nesystémové změny mohou vést i k rozpadu řady spolků v regionech a současně k poklesu (již dnes tak 

malé) myslivecké komunity a zájmu o myslivost jako celku. Celá myslivecká veřejnost v naší vlasti 

očekává, co vznikne z diskuze k novele zákona o Myslivosti. Týká se to i kačických myslivců. Několik let 

neplodných diskuzí je několik roků nejistot. Mezi tím do problematiky zasahují i nařízení EU. 

Na podzimní členské schůzi budeme projednávat návrh dopisu (od MS Kačice) poslancům PS ČR, kde 

uvedeme naše názory, argumenty a připomínky z pohledu myslivců v terénu. Uvidíme, jak hlasování 

o novém zákonu dopadne.  

Krásné a spokojené prožití vánočních svátků a ve zdraví a štěstí prožitý celý 

nastupující rok 2024 Vám a Vašim rodinám přejí členové Mysliveckého spolku 

Kačice. 

Václav Štáfek, foto p. Brodský 

 

 


